
Skolebestyrelsesmøde LANGÅ SKOLE 

Torsdag den 07. november 2024 

Kl.: 17.00 til 19.00 

STED: Personalerummet 

ORDSTYRER: Torben 

Fraværende:  

REFERAT: 

Nummer Emner Forventet 

tid 

199. 
Godkendelse af referat 

Godkendt  

5 minutter 

200. 
Elevrådet 

Deltager ikke 

5 minutter 

201. 
Besøg First Lego League 

Vi skal på besøg ved en af vores nye fællesskabende initiativer på skolen. 

Ane Mette fremviser vores indsats med Lego League. Vi skal deltage i en 

konkurrence lokalt i Randers, hvor vi skal dyste mod andre skoler i Randers. 

Der stilles en opgave, som eleverne skal løse vha. bygning af robotter med 

Lego. 

Elever deltager på tværs af årgange og arbejder sammen. 

20 minutter 

202. 
Drøftelse af svar fra forvaltningen se bilag 

Der er ikke så meget svar i svaret, som vi kunne ønske os. 

Taksten for tilbuddet må skulle hænge sammen med kvalitetsprincippet og 

ikke nærhedsprincippet. Hvad er principperne for kvalitet, og hvordan hænger 

denne sammen med taksterne? 

Hvor stor forskel er der på SAT og en specialskole? Hvordan takseres det? 

Skal vi sende et nyt opfølgende spørgsmål?  

Torben formulerer en opfølgende henvendelse med lidt tydeligere spørgsmål 

om sammenhængen mellem takst, udfordringer og tilbud.  

Det bliver sendt rundt, så der er mulighed for at kommentere herpå, inden 

det sendes. 

20 minutter 



Nummer Emner Forventet 

tid 

203. 
Drøftelse af skolebestyrelsens arbejde, ved Torben 

Åben dialog 
Bordet rundt: Hvad er vores formål? 
Der ligger nogle konkrete strukturelle aspekter, som er lige til at gå til 
Derudover er det interessant at afstemme, hvad vores mandat til at 
træffe beslutninger organisatorisk og hvad er på ledelsesplan? 
Hvor konkret skal vi gå ned i enkeltsager? 
Vi kan genbesøge det bestyrelseskursus, som er blevet tilbudt i 
forbindelse med valget, hvor ikke alle har deltaget.  
Kunne der være mulighed for at der kunne være mere luft i 
dagsordenen, til at tale om forskellige ting. Man kan altid give besked, 
hvis man har et ønske om et punkt. 
Kunne man have et punkt, der hedder punkter til næste gang, hvor alle 
var forpligtet på at byde ind? 
Vi er en holdnings-bestyrelse.  
Skulle vi holde et bestyrelsesseminar – konkretisere vores principper 
SKB fornemmeste opgave er at skabe rammerne for hele skolen.  
Link fra UVM og Randers.dk 
https://www.uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-
ledelse/skolebestyrelsen 

https://www.randers.dk/borger/skole-og-
uddannelse/folkeskoler/samarbejde/skolebestyrelse/skolebestyrelsens-
formaal/vedtaegt-for-styrelsen-af-randers-kommunes-skolevaesen/ 

Morten tager kontakt til Gina, der har holdt oplæg på Munkholmskolen 
for bestyrelsen og inviterer hende til et SKB, hvor hun præsenterer for 
os og både den eksisterende bestyrelse og evt. nyvalgte. 

Forslag om arbejdslørdag for bestyrelsen. 

15 minutter 

 
PAUSE 

15 minutter 

204. 
Årsberetning fra skolebestyrelsen 

Opstart på arbejdet 

Min én gang om året skal der kommunikeres ud til forældrene, hvad 
SKB har arbejdet med.  
Hvordan vil vi gøre det i år? 
Hvem er tovholder? Line  

Morten sender de tidligere skrivelser til Line til inspiration og form 

10 minutter 

205. 
Evaluering af skolefesten. 

Et brav af en fest – helt fantastisk 

10 minutter 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-ledelse/skolebestyrelsen
https://www.uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-ledelse/skolebestyrelsen
https://www.randers.dk/borger/skole-og-uddannelse/folkeskoler/samarbejde/skolebestyrelse/skolebestyrelsens-formaal/vedtaegt-for-styrelsen-af-randers-kommunes-skolevaesen/
https://www.randers.dk/borger/skole-og-uddannelse/folkeskoler/samarbejde/skolebestyrelse/skolebestyrelsens-formaal/vedtaegt-for-styrelsen-af-randers-kommunes-skolevaesen/
https://www.randers.dk/borger/skole-og-uddannelse/folkeskoler/samarbejde/skolebestyrelse/skolebestyrelsens-formaal/vedtaegt-for-styrelsen-af-randers-kommunes-skolevaesen/


Nummer Emner Forventet 

tid 

Det summede overalt  

God placering i enden af en emneuge 

Godt med skolebestyrelses bod, hvor de fik talt med mange. Måske var de 

placeret lidt for langt væk 

Godt at det var for alle elever 

Kunne SAT være tættere på? SAT havde selv valgt at være der 

Trætte børn, da det lå i emneugen, måske især hos de yngste 

Overskuddet går til næste års skolefest, et fælles arrangement 

Nogle forældre oplevede at mangle en velkomst fra en lærer 

Lærerne:  

Det var en god skolefest, det har indflydelse, at det ligger i enden af en 

emneuge – gik måske lidt ud over motionsdagen 

Tidspunktet var valgt ud fra, at vi ikke havde fællesspisning forinden 

Eleverne synes, det var lidt crowdet på gangen 

De store havde hygget sig meget  

Der har tidligere været et stort ønske med en skolefest for alle 

Det var hårdt arbejde at forberede både emneuge og skolefest 

God interaktion mellem SAT og almen 

Udfordring med parkering – måske en opfordring til at gå fremfor at køre 

næste gang 

God ide at droppe spisning 

206. 
Meddelelser fra skoleledelsen 

Brandsyn 

Vi har haft brandsyn, der skal justeres nogle ting, det er i gang og vil 

efterfølgende blive godkendt (tørre-tøjskabe, elevsofaer, computerskabe 

festsal og nødudgange) 

Alarmeringssystemet udgår snarest. Vi får udfordringer med servicering af 

det på sigt.  

Vi har spurgt på Forvaltningen om udskiftning af systemet. Der er sat 

konsulenter på opgaven. Vi vender tilbage med svar på næste møde 

Kort nyt om håndtering af affald på skolen 

Orientering om skoleudviklingssamtale 

Det ser fint ud. SKB er indbudt til næste runde. Det bliver i januar 

Værtskabet, fokus på fravær,  

Seneste nyt vedr. budgetproces (hvis der er noget) 

Det er i proces.  

Pædagogisk weekend d. 5/4 2025 

Besøg af Rikke Yde – Det markante forældreskab – det gode samarbejde 

En del af værtskabet og medværtskabet 

10. minutter 



Nummer Emner Forventet 

tid 

207. 
Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

Skolefest har fyldt meget. Der er styr på det hele 

5 minutter 

208.  
Meddelelser fra formand og medlemmer 

Årgangsforældrerådsmøde på 7.årgang: Nogle fryser.  

Der er udfordring med nogle termostater samt nogle lister, der gav træk 

Ønske om at lave et skriv vedr. at vi har lidt udfordringer med varmen, og at 

man med fordel kunne have lidt ekstra tøj med 

Udfordringer med at få principperne ud at leve i klasserne. Har andre oplevet 

dette? 

Alle klasser skal orientere om disse, og hvis det ikke sker, tager vi fat i det.  

Der spørges ind til personaleudskiftning. Hvor meget har vi i forhold til andre 
skoler. Vi har meget lidt, men nogen kan opleve det som meget, hvis det har 
været i den samme klasse. 

5 minutter 

Næste skolebestyrelsesmøde onsdag den 10.12.2024 klokken 1700 til 1900. 

Pkt. til næste møde:  

Pkt. nr. 203 tages med igen 

Brug af Aula – kommunikationsprincipper 

Konsekvens i brugen af beskeder hjem. Er det via beskeder eller via opslagstavle 

Engagerede forældre i forhold til reklame for Langå, støtteforening mm. 

Alarmsystemer – noget nyt 

Juniorklub – noget nyt 


